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Emlékeztető 

Az Egyesületi Elnökség 2011. december 6-án 14:00 órakor Budapesten a Magyar 
Elektrotechnikai Egyesület, VII. Madách Imre út 5. III. emeleti irodájában megtartott 
nyilvános üléséről. 

Jelen voltak: Dervarics Attila, Kovács András, Kovácsné Jáni Katalin, Balázs Péter, Orlay 
Imre, Dr. Vajda István, Kovács László helyett Kunyik Sándorné, Nagy János, Pálfi Zoltán, 
Görgey Péter helyett Dr. Danyek Miklós, Hollósy Gábor, Bognár Alajos helyett Dr. Tóth 
Judit, Horváth József, Rejtő János, Hiezl József, Rubint Dezső, Hartmann Bálint Elnökségi 
tagok, továbbá Tóth Péterné, Almási Sándor, Dr. Dán András, Günthner Attila állandó 
meghívott. 

Kimentette magát: Schachinger Tamás, Dési Albert, Béres József. 

 
A napirendek előtt  Dervarics Attila köszöntötte a megjelenteket és megköszönve az egész 
éves munkát, kellemes ünnepeket és sikeres újesztendőt kívánt az Elnökség tagjainak. 
 
Első napirendi pontként Kovács András az előző EE üléseken elhatározottak helyzetének 
áttekintésével kapcsolatban adott rövid tájékoztatót:  
• Az Elektrotechnikai Alapítvány kuratóriumának és a Diplomaterv és Szakdolgozat 

Díjbizottságának tagösszetételének választása és az alapítvány Alapító okiratának 
módosítása napirendje jelen elnökségi ülésnek így azok részletesebben ott kerülnek 
tárgyalásra. 

• Az egyesülési jogról, valamint a civil szervezetek működéséről és támogatásáról, a K+F 
tevékenységről és a szakképzésről szóló törvények változásáról szóló tájékoztató a 
pénzügyi tervezés napirendnél hangzik majd el. 

• A „Fiatalokkal kapcsolatos célok megvalósítása” tárgyú akcióterv módosítása megtörtént, 
amelyet későbbi napirend során tárgyalunk. 

 
Második napirendi pontként Dr. Antal Ildikó tájékoztatta az Egyesületi Elnökséget az 
Elektrotechnikai Múzeum nehéz helyzetéről, amely jogilag és gazdaságilag az Országos 
Közlekedési és Műszaki Múzeum alá tartozik. Kormányzati utasításnak megfelelően a 
múzeum(ok)nak bérkeretet kell csökkentenie, amelynek automatikus következménye lesz a 
dolgozói létszámcsökkentés. Az Egyesületi Elnökség tudomásul vette a tájékoztatást, illetve 
további tájékoztatást kért a Múzeum helyzetéről. 
  
Harmadik napirendi pontként  Balázs Péter az Elektrotechnikai Alapítvány Alapító 
okiratának módosításáról, a kuratórium, valamint a diplomaterv és szakdolgozat díjbizottság 
elnökének és tagjainak megválasztásáról benyújtott írásos előterjesztésének lényegi részét 
emelte ki. Kovács András hozzátette, hogy az alapítvány Alapító okiratát a civil szervezetekre 
vonatkozó törvények változása után át kell nézetni az egyesület jogászával, így most a 
kuratórium elnökéről és tagjairól hozzon határozatot az elnökség. Balázs Péter az előző 
elnökségi határozatnak megfelelően ismertette a delegálások alapján javasolt elnököt és a 
kuratóriumi tagnévsort: Elnök: Dr Kovács Ernő, Tagok: Haddad Richard (EISZ), Horváth 
Zsolt (VGKBSZ), Hollósy Gábor (VHTSZ), Dr Kiss Péter (BME), Morva Máriusz (MEE 
VET), Dr Novothny Ferenc (ÉBSZ), Szekeres Sándor (MEE VTT), Szén István (ÓE). Rubint 
Dezső és Hiezl József hozzászólásában javasolta a kuratóriumi tagok régiós képviselőkkel 
való kiegészítését. Az Egyesületi Elnökség 45/2011 számú határozatával egyhangúan 
elfogadta a kuratórium Balázs Péter által előterjesztett elnökét és tagságát, valamint annak 
Schmidtmayer Antallal (ÉDUKÓ) és Nánási Andrással (TITUKÓ) történő kiegészítését. 
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A továbbiakban Balázs Péter ismertette a diplomaterv és szakdolgozat díjbizottságba a 
delegálások alapján javasolt elnököt és tagnévsorát: Elnök Dr Kovács Ernő, Tagok: Farkas 
András (ÓE), Haddad Richard (EISZ), Hartmann Bálint (MAIT), Horváth Zoltán (VET), Dr. 
Koller László (VGKBSZ), Molnár Károly (MEE VTT), Vokony István (MAIT). Az 
Egyesületi Elnökség 46/2011 számú határozatával egyhangúan elfogadta a diplomaterv és 
szakdolgozat díjbizottság Balázs Péter által előterjesztett elnökét és tagságát. 
A titkárság a megválasztott személyeket személyes levélben értesíti. 
 
Negyedik napirendi pontként Dervarics Attila a Debrecenben megszervezett OET-et pozitívan 
értékelte. Emlékeztette az elnökséget, hogy az OET-en tárgyalt akciókat a csoportmunkák 
eredményének megfelelően módosítani kell, és ezeknek fel kell majd kerülni a honlapra. A mai 
napig három akció módosítása történt meg, amelyek írásos előterjesztését az akciófelelősök 
kiosztották. Dervarics Attila kérte, hogy azon akciófelelősök, akik nem módosították az akció 
tervet azok tegyék meg a következő EE-ig. Rubint Dezső a „Területi szervezetek működésének 
javítása regionális szinten” és a „MÁE szerepkör átvállalása” (módosított új cím: Villamos energia 
elosztással kapcsolatos szakértői tevékenység) akciók, Hartmann Bálint pedig az „Akcióterv a 
fiatalokkal kapcsolatos célok megvalósítására” című akciók módosítási javaslatait ismertették röviden. 
Az előterjesztések után Dervarics Attila javasolta, hogy a fiatalokkal kapcsolatos akcióban ne 
tagtoborzásról, hanem egységesen utánpótlás szervezésről beszéljünk.  
Az Egyesületi Elnökség 47/2011 számú határozatával egyhangúan elfogadta az írásban 
előterjesztett „Területi szervezetek működésének javítása regionális szinten” című módosított akciót. 
Az Egyesületi Elnökség 48/2011 számú határozatával egyhangúan elfogadta az írásban 
előterjesztett „MÁE szerepkör átvállalása” (módosított új cím: Villamos energia elosztással 
kapcsolatos szakértői tevékenység) című módosított akciót. 
Az Egyesületi Elnökség 49/2011 számú határozatával egyhangúan elfogadta a fenti 
hozzászólás figyelembevételével az írásban előterjesztett „Akcióterv a fiatalokkal kapcsolatos 
célok megvalósítására” című módosított akciót. 
 
Ötödik napirendi pontként  Kovács András ismertette az írásban kiküldött, a MEE 2012. évi 
program javaslatot. Elmondta, hogy 49 programot és 5 rendszeresen ismétlődő ülést tartalmaz 
az előterjesztés. Ebben az időpontban ez szokatlanul bő program. Kiemelte a 2012. február 
18-án megrendezésre kerülő MEE Bált és a Közgyűlés időpontját. Kérte az illetékeseket, 
hogy a dátumokat és egyéb információkat folyamatosan frissítsék. Fontos lenne, hogy a 
régiók is küldjék el, illetve igazítsák saját programjaikat a MEE 2012. évi programjához. 
Kérte, hogy a honlapra kerüljön fel az elfogadott program, amit szintén folyamatosan 
frissíteni kell. Kovácsné Jáni Katalin hozzászólásában hangsúlyozta, hogy nagyon fontos 
lenne a régiók és szakmai szervezetek kommunikációs kapcsolattartóinak megnevezése és 
szüksége lenne egy e-mail listára. Kovács András javasolta, hogy a régiók, szakosztályok és 
más funkcionális szervezetek EE képviselői legyenek a kommunikációs kapcsolattartók 
addig, amíg nem neveznek meg maguk helyett kijelölt más személyt. Dervarics Attila 
megjegyezte, hogy egy-egy szakosztály program javaslata esetén hiányérzete van. Kérte, hogy 
minden szakosztály készítse el mielőbb a teljes körű program tervét. Javasolta, hogy 
kommunikációs céllal az elfogadott program alapján keressük meg előzetesen és utólag is a 
program felelősöket. Az Egyesületi Elnökség 50/2011 számú határozatával egyhangúan 
elfogadta a MEE 2012. évi program tervét. 
 
Hatodik napirendi pontként  Kovács András ismertette az írásban kiküldött, az Egyesületi 
Elnökség 2012. évi munkatervét. Felhívta a figyelmet a januári Egyesületi Elnökségi ülés 
„Jelölő Bizottság tagösszetételének, választásának előkészítése” napirendjére és azon belül is 
főleg az elnök személyére. 2013-ban egy második ciklus utáni nagy tisztújítás lesz ezért 
kulcsszerepet tölt be a Jelölő Bizottság. Az Egyesületi Elnökség 51/2011 számú határozatával 



Magyar Elektrotechnikai Egyesület 

2011.12.6. Egyesületi Elnökségi ülés emlékeztető 

egyhangúan elfogadta az Egyesületi Elnökség 2012. évi program tervét. Dervarics Attila a 
Jelölő Bizottság elnök jelöltjeinek állítására felkérte Balázs Pétert, aki elvállalta a feladatot. 
Az Egyesületi Elnökség 52/2011 számú határozatával egyhangúan elfogadta Balázs Péter 
felkérését. 
 
Hetedik napirendi pontként Günthner Attila egészítette ki írásos előterjesztését a MEE 
2012-2014 évi pénzügyi tervéről, amelyet a Gazdasági Bizottság korábban megtárgyalt.  
 
Kiemelte a MEE-t érintő jövő évi adó és más, vonatkozó törvények változásait, amelyek még több 
bizonytalanságot jelentenek az elnökségi ülés napján. 
 
Változó törvény Státusz 2011.12.06-án Kihatása a MEE pü. tervére 
„Civil szervezetek”-re 
vonatkozó törvények 
„törvényjavaslat az egyesülési 
jogról, a közhasznú jogállásról, 
valamint a civil szervezetek 
működéséről és támogatásáról” 

2011.11.05-én lett 
benyújtva parlament elé, 
jelenleg folyamatban 
van, a módosító 
indítványok 
határozathozatalára vár. 

A tervezet jóváhagyásával 
számoltunk, amely nincs kihatással a 
MEE gazdálkodására 

Szakképzési hozzájárulásról 
szóló törvény: 2011. évi CLV 
törvény. Szakképzési törvény. 

A parlament elfogadta. 
Hatályba lépés: Több 
ütemben 2012 január 1-
től.  

Saját dolgozóra nem lesz 
elszámolható a szakképzési 
hozzájárulás. Ez a tény némiképp 
negatívan befolyásolta tervünket. 

K+F tevékenységre vonatkozó 
törvények 

A parlament elfogadta. 
Hatályba lépés: 2012 
január 1-től. 

Érvényét veszti a Kutatási és 
Technológiai Innovációs Alapról 
(KTIA) szóló tv. 4. § (3) bekezdése, 
ami azt jelenti, hogy a vállalatok a 
továbbiakban innovációs 
járulékukból nem írhatnák le a saját 
innovációs tevékenységük, illetve a 
nonprofit vagy költségvetési 
kutatóhelyeknél megrendelt K+F 
projektek költségét 

Adó törvények Hatályba lépés: Nagy 
részük 2012 január 1-től.   

Jelentősen változik a Cafeteria 
elemek adóztatása (növekszik). A 
tervben a bruttó keretet (adózott 
érték) nem növeltük. ÁFA 25% 
helyett, 27%. A többi elem első 
átvizsgálás alapján nem befolyásolja 
gazdálkodásunkat, de az egyes 
törvényekbe való átvezetések és azok 
mérlegelése még időt vesz igénybe. 

 
A MEE 2012-14-es forrás- és költségterve a központ, az akciótervek, szakosztályok és 
elnökségi bizottságok és területi szervezetek leadott tervei, valamint a hiányzó szervezetek 
2011-13-as görgetett terveinek 2012-es adatait figyelembe véve – 4 MFt eredményt mutatna. 
A MEE GB Elnökségi előterjesztési javaslata, hogy a terveket felülvizsgálva a MEE EE 
a MEE 2012-14. évi görgetett forrás- költség tervét pozitív 0 eredménnyel hagyja jóvá. A 
továbbiakban Günthner Attila ismertette a „pozitív 0” eredmény elérése céljából a tervben 
lévő lehetőségeket. 
• A területi szervezetek meglehetősen pesszimistán tervezték a regisztrált villanyszerelő 

képzés 2012-ben realizálódó második hullámának eredményét.  
• A tanulmányutak költségei évek óta felül tervezettek központi, szervezeti és akciós szinten 

egyaránt. 
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• Szakosztályok forrásszerző tevékenységet is folytathatnak (lásd. VHTSZ)    
• A MEE teljes tevékenységében a költséghatékonyság szellemének tudatosítása, ennek 

érdekében a MEE GB következő, 2012. januári ülésén napirendre veszi egy újabb 
költséghatékonyság elemző projekt elindítását az Iroda munkatársaival közösen. 

Günthner Attila végezetül elmondta, hogy a 2011 év végi várható eredmény +15 M Ft-tal 
haladja meg a tervezettet. Kovács András az írásban megküldött előterjesztések és az 
elhangzottak alapján felkérte Günthner Attilát, hogy minden elnökségi ülésen adjon rövid 
tájékoztatót a tervhez viszonyított tény adatokról a megcélzott +0 eredmény elérése 
érdekében. A fentiekben kiemelt tételeknél mérséklésre illetve folyamatos kontrollra van 
szükség. A 2011 évi tervhez képest várhatóan realizált +15 MFt eredmény a 0 tervhez képest 
legalább 3 évre ad lehetőséget ha mégis a negatív tervszámok realizálódnak. Az Egyesületi 
Elnökség a fenti hozzászólás figyelembevételével 53/2011 számú határozatával egyhangúan 
elfogadta a MEE 2012-2014 évi pénzügyi tervét. 
 
Nyolcadik napirendi pontként Pálfi Zoltán arról tájékoztatta az Egyesületi Elnökséget, hogy 
a VGKBSZ a Gazdasági Bizottság tagjai közé kívánja delegálni Horváth Zsoltot. Az 
Egyesületi Elnökség 54/2011 számú határozatával a delegálást egyhangúan elfogadta. 
 
Kilencedik napirendi pontként Günthner Attila számolt be az Elnök, Főtitkár, Irodavezető 
számára 2011 évre meghatározott fejenként 100 eFt reprezentációs keret felhasználásáról, 
amely együttvéve nem fogja elérni a 100 eFt-ot. A 2012 évre javasolt reprezentációs  keret 
mértéke változatlan. Az Egyesületi Elnökség 55/2011 számú határozatával a javasolt 
reprezentációs keretet egyhangúan elfogadta. 
 
Egyebek:  
• Kovács András javasolta, hogy a jövőben az OET-et követő első elnökségi ülésre 

készüljön írásos beszámoló, hogy miben határozott az OET. 
• Nagy János tájékoztatott arról, hogy a VTT világítástechnikai füzetek sorozat indításáról 

határozott. Az első füzet Dr. Borsányi János írta a halogénlámpákról. 
 
Budapest, 2011. december 6. 
 

Összeállította:       Jóváhagyta: 

 

Günthner Attila      Kovács András 
   irodavezető             főtitkár 


